



Press release September EN

The Fire Talks Launch - Online-Format

Theme: **The Power to Decide Who You Want to Be**

Date: Oct 21 - Time tba

Speaker: Jessica Fernandez

We are excited to launch the “**Fire Talks**”, a women empowerment webinar series designed to ignite dialogue, inspiration, and transformation. Our first session welcomes **Jessica Fernandez**, Chief Strategy and Relations Officer at WM Refractories. Jessica will introduce herself and share her journey as a woman in leadership within the refractory industry, offering unique insights into navigating challenges and embracing opportunities. She will also share her life-transforming experiences that made her stronger and more powerful, inspiring all of us to embrace the power to decide who we want to be.

Wir freuen uns, die Webinar-Reihe „Fire Talks“ ins Leben zu rufen. Sie soll den Dialog, die Inspiration und den Wandel fördern und somit die Rolle der Frau stärken. In der ersten Session begrüßen wir Jessica Fernandez, Chief Strategy and Relations Officer bei WM Refractories. Sie wird sich selbst vorstellen und von ihrem Werdegang als Frau in Führungspositionen in der Feuerfestindustrie berichten. Dabei wird sie einzigartige Einblicke in die Bewältigung von Herausforderungen und die Nutzung von Chancen geben. Sie wird auch von ihren lebensverändernden Erfahrungen erzählen, durch die sie stärker und leistungsfähiger geworden ist, und uns alle dazu inspirieren, selbst zu entscheiden, wer wir sein wollen.

The Fire Talks

Theme: **Male Allyship – Breaking Barriers for Gender Equality**

Date: Dec 09 - Time tba

Speaker: Tobias Steffen

This **Fire Talk** explores why allyship is more than symbolic support—it demands self-reflection, accountability, and a commitment to

amplifying underrepresented voices. **Tobias Steffen**, a Materials Engineer at Forschungsgemeinschaft Feuerfest e. V. and **Co-Founder of Women@Refractories** shares insights on how men can challenge systemic barriers, fostering environments where diversity drives innovation and success. By embracing new, self-determined roles and dismantling patriarchal structures, men not only support equality but also unlock their own potential for more authentic and collaborative professional and personal lives. In this way, we can redefine traditional male roles in the workplace and wider society.

In diesem Fire Talk wird untersucht, warum Verbündetensein mehr ist als symbolische Unterstützung: Es erfordert Selbstreflexion, Verantwortlichkeit und die Verpflichtung, unterrepräsentierten Stimmen Gehör zu verschaffen. Tobias Steffen, Werkstoffingenieur bei der Forschungsgemeinschaft Feuerfest e. V. und Mitbegründer von Women@Refractories, gibt Einblicke, wie Männer systemische Barrieren überwinden und ein Umfeld schaffen können, in dem Vielfalt, Innovation und Erfolg gefördert werden. Indem sie neue, selbstbestimmte Rollen annehmen und patriarchalische Strukturen aufbrechen, unterstützen Männer nicht nur die Gleichberechtigung, sondern entfalten auch ihr eigenes Potenzial für ein authentischeres und kooperativeres Berufs- und Privatleben. So können wir die traditionellen Männerrollen am Arbeitsplatz und in der Gesellschaft neu definieren.

Contact:

Dr. Jennifer Astoveza (Member of the Leaderboard)

jennifer.astoveza@rhimaginesita.com

Dr. Kerstin Hauke und Tobias Steffen

Women@Refractories | ECREF

[Women@Refractories.io](https://www.women@refractories.io)